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Danske Fysioterapeuter har med interesse læst jeres forslag om flere 

uddannelsespladser på de videregående uddannelser. Jeg må desværre 

meddele, at Danske Fysioterapeuter ikke kan anbefale en stigning af optaget 

på professionsbachelor-uddannelsen i fysioterapi.  

 

Antallet af fysioterapeuter i arbejdsstyrken er steget med 52 % over de 

seneste 10 år, det har presset arbejdsmarkedet. Med den nuværende 

dimensionering af professionsbacheloruddannelsen i fysioterapi forventes 

udbuddet at stige med yderligere ca. 7.100 personer frem i mod 2030 

svarende til en stigning på 50 % af arbejdsstyrken (egne beregninger). Det 

medfører i sig selv en alvorlig trussel mod balancen mellem udbud og 

efterspørgsel på det fysioterapeutiske arbejdsmarked. 

 

En stigning i optaget vil - uanset om den måtte være midlertidig - øge 

udbuddet af fysioterapeutisk arbejdskraft yderligere. Det vil påvirke 

arbejdsmarkedet for fysioterapeuter negativt, fx i form af øget ledighed, og det 

må forventes særligt at ramme nyuddannede, der måtte dimittere som del af 

en ekstraordinær stor årgang. 
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